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Protokół Nr XXXIX/2009 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 21 maja 2009 r. 
 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.15. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach 
wzięło udział 19 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1, nieobecni 
usprawiedliwieni radni: Przemysław Ptak, Tatiana Kędziora) oraz Wójt, Zastępcy 
Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i 
przedstawiciele prasy lokalnej.  
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXVIII sesji. 
4. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z kąpieliska w 

Owińskach. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 

dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 r. 
6. Informacja w sprawie szczepień realizowanych przez gminę na podstawie 

Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013 r. 

7. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 
wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

8. Prezentacja Stowarzyszenia „LEN” na temat Centrum kulturalno-społecznego 
w Kicinie. 

9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji.  

 
Ad.1. Otwarcie sesji. 

 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności 
obrad dokonała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Czerwonak Ewa Banaszak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

Radna Anna Flaczyńska na prośbę stowarzyszenia „LEN” zgłosiła wniosek o 
przeniesienie prezentacji z pkt 8 do pkt 4. 

Radny Marcin Wojtkowiak zgłosił dwa wnioski o wprowadzenie do porządku 
obrad dwóch punktów – uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru chronionego 
krajobrazu na terenie sołectw Kicin i Kliny oraz uchwały w sprawie wyznaczenia 
obszaru chronionego krajobrazu we wsi Trzaskowo. Radny poinformował, Ŝe projekty 
przedstawił na spotkaniu przedsesyjnym w kwietniu, ale wówczas brakowało opinii 
prawnej mówiącej, Ŝe podjęcie w/w uchwał nie będzie skutkowało przedłuŜeniem 
prac nad studium. Od wczoraj radny jest w posiadaniu w/w opinii, dlatego dopiero 
teraz przedkłada projekty uchwał wraz z opiniami prawnymi. Wyjaśnił, Ŝe temat jest 
znany od dawna, pod uzasadnieniem projektu uchwał podpisali się radni, wyjaśnił, 
Ŝe wszystkie kwestie formalno - prawne zostały dopełnione. Zaproponował 
wprowadzenie uchwał w punkcie 5 i 6.  

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zgłosił wniosek wprowadzenia do 
porządku obrad uchwały w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego 
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„Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO”. Projekt w/w uchwały został przekazany 
przez Urząd Gminy w Kostrzynie Wlkp. do Urzędu Gminy w Czerwonaku drogą 
mailową w dniu 15 maja br.  

Wójt Mariusz Poznański zapytał radnego Marcina Wojtkowiaka czy Radca 
Prawny urzędu zapoznał się z opiniami prawnymi dotyczącymi projektów uchwał w 
sprawie obszarów chronionych.  

Radny odpowiedział, Ŝe Radca Prawny urzędu nie zdąŜył zapoznać się z 
opiniami prawnymi zewnętrznej kancelarii, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu, 
natomiast Radca Prawny Małgorzata Ratajczak zapoznała się z projektami uchwał i 
zgłosiła drobne poprawki, które zostały uwzględnione. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Czerwonak Ewa Banaszak poddała pod 
głosowanie w/w wnioski: 
- wniosek radnej Anny Flaczyńskiej - w głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 
obecnych na sali. Wniosek został przyjęty przez radę 15 głosami, przy 1 
wstrzymującym się; 
- wniosek radnego Marcina Wojtkowiaka w sprawie obszaru chronionego krajobrazu 
we wsi Trzaskowo - w głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. 
Wniosek został przyjęty przez radę 15 głosami, przy 1 przeciw; 
- wniosek radnego Marcina Wojtkowiaka w sprawie obszaru chronionego krajobrazu 
na terenie sołectw Kicin, Kliny - w głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 
obecnych na sali. Wniosek został przyjęty przez radę jednomyślnie; 
- wniosek Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka - w głosowaniu wzięło udział 16 
radnych z 16 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty przez radę 14 głosami, przy 2 
wstrzymujących się. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Czerwonak Ewa Banaszak poddała pod 
głosowanie porządek obrad. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych 
na sali. Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 
 
Porządek obrad po zmianie:   

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXVIII sesji. 
4. Prezentacja Stowarzyszenia „LEN” na temat Centrum kulturalno-społecznego 

w Kicinie. 
5. Uchwała  w sprawie wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu we wsi 

Trzaskowo. 
6. Uchwała  w sprawie wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu na terenie 

sołectw Kicin i Kliny. 
7. Uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Schronisko dla 

zwierząt – SCHRONISKO”. 
8. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z kąpieliska w 

Owińskach. 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 

dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 r. 
10. Informacja w sprawie szczepień realizowanych przez gminę na podstawie 

Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013 r. 

11. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 
wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zamknięcie sesji. 
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Ad.3. Przyjęcie protokołu XXXVIII sesji. 
 Rada przyjęła protokół z XXXVIII sesji jednomyślnie. W głosowaniu wzięło udział 
18 radnych z 18 obecnych na sali.  
 
Ad.4. Prezentacja Stowarzyszenia „LEN” na temat Centrum kulturalno-społecznego w 
Kicinie. 
 Prezes Stowarzyszenia na Rzecz ZrównowaŜonego Rozwoju Kicina i okolic  -
„LEN” Pan Grzegorz Jedlikowski wraz z architektem Panią Karoliną Grabarczyk 
przedstawił prezentację na temat Centrum kulturalno - społecznego w Kicinie. 
Podziękował za umoŜliwienie przedstawienia pomysłów stowarzyszenia na sesji Rady 
Gminy. 
 Celem prezentacji było ukazanie konieczności i potrzeby moŜliwości realizacji 
wspólnego projektu mieszkańców Kicina i Gminy Czerwonak mającego za zadanie 
podniesienie atrakcyjności turystyczno - kulturalnej gminy poprzez uruchomienie 
ośrodka społeczno - kulturalnego w Kicinie. Prosił o wsparcie gminy w kwocie 70.000 
zł na dokończenie prac przygotowawczych i opracowanie planów działania na 
przyszły rok związanych z przygotowaniem dokumentów potrzebnych do aplikacji o 
ośrodki unijne. Prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 Wójt Mariusz Poznański podziękował za pracę włoŜoną w przygotowanie 
przedstawionego materiału. Powiedział, Ŝe naleŜy zastanowić się czy współpraca 
stowarzyszenia, gminy i innych podmioty przyczyniłaby się do uzyskania 
dofinansowania z programu rozwoju obszarów wiejskich na zaplanowane przez 
stowarzyszenie przedsięwzięcia. Zaproponował, aby wziąć pod uwagę sprzedaŜ 
terenów, na których obecnie znajduje się SKR Kicin poprzez znalezienie likwidatora. 
Ze środków uzyskanych ze sprzedaŜy moŜna sfinansować zaproponowane 
przedsięwzięcia. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak podziękowała za przygotowany 
materiał i wyraziła zadowolenie z faktu, Ŝe działania podjęte przez stowarzyszenie 
wpływają na integrację z mieszkańcami. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu we wsi 
Trzaskowo. 
 Radny Piotr Picyk przedstawił projekt uchwały, powiedział, Ŝe projekt jest 
wynikiem wspólnej pracy wielu radnych. Został on przedstawiony na posiedzeniu 
przedsesyjnym w kwietniu br. brakowało tylko opinii prawnej. Celem uchwały jest 
ochrona ostatnich niezabudowanych terenów rolnych i łąkowych graniczących z 
obszarami leśnymi. Zabudowa coraz bardziej wchodzi w tereny leśne, ograniczając 
migracje zwierząt. Tereny ochronne stanowią zaplecze dla potrzeb rozwijającej się 
turystyki i rekreacji dla mieszkańców istniejących osiedli. Zabudowa, czy dewastacja 
spowodowałaby więc nie tylko straty dla środowiska naturalnego, ale w 
konsekwencji mogłyby równieŜ znacząco pogorszyć warunki zamieszkania w naszej 
gminie. Kształt obszaru jest wynikiem kompromisu między oczekiwaniami ekologów, 
mieszkańców gminy, którzy wypoczywają na łonie przyrody, a oczekiwaniami 
inwestora, który chce zrealizować duŜą inwestycję w Trzaskowie. Przy podejmowaniu  
uchwały naleŜy sobie zadać pytanie jaką chcemy być gminą w przyszłości. Jeśli 
doprowadzimy do niekontrolowanej zabudowy wówczas zostanie zniszczone to co 
najcenniejsze w naszej gminie.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak zapytała czy komisje zajmowały się 
tematem.  
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i 
Gospodarki Wodnej Andrzej Rajewicz powiedział, Ŝe projekt uchwały nie wpłynął na 



 4 

komisje, dlatego wystąpił z wnioskiem, aby skierować go na komisje i zająć się 
tematem na następnej sesji.  
 Wójt Mariusz Poznański, powiedział, Ŝe nie zna projektu uchwały, zapytał czy 
rodzi on skutki finansowe.  
 Radny Marcin Wojtkowiak odpowiedział, Ŝe nie, gdyŜ nie obejmuje terenów, 
które podlegają pod plany zagospodarowania przestrzennego. Zwrócił uwagę, Ŝe 
radni dwukrotnie spotykali się w w/w sprawie, więc ci, którzy chcieli zapoznali się z 
projektem, zdaniem radnego wszystkie kwestie formalno – prawne zostały 
dopełnione.  
 Radny Piotr Picyk wyjaśnił, Ŝe Wójt miał moŜliwość zapoznać się z projektem na 
spotkaniu przedsesyjnym w kwietniu, brakowało wówczas opinii prawnej. Komisje na 
swoich posiedzeniach nie zapoznały się z treścią projektu, ale radni Komisji Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki Wodnej mieli taką moŜliwość na  
jednym z wcześniejszych posiedzeń Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, 
Gospodarki Terenowej i Budownictwa.  
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i 
Gospodarki Wodnej Andrzej Rajewicz powiedział, Ŝe członkowie komisji znają temat, 
ale nie mieli moŜliwości, aby zapoznać się z nim na komisji. Podkreślił, Ŝe nie został 
dopełniony tryb, ogólnie komisja jest za utworzeniem obszarów ochronnych, ale 
sprawa jest bardzo waŜna i wymaga jeszcze przedyskutowania.  
 Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe radni znają temat, ale nie zapoznali 
się z treścią uchwały. Poddała pod głosowanie wniosek radnego Andrzeja 
Rajewicza o przeniesienie projektu na następną sesję i skierowanie go na 
poszczególne komisje. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. 
Wniosek został odrzucony 10 głosami, przy 8 za. 
 Radny Jerzy Wolniewicz powiedział, Ŝe naleŜy chronić krajobraz, a podjęcie 
uchwały korzystnie wpłynie na rozwój gminy. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę, iŜ dwie merytoryczne komisje, 
powinny zająć się tematem, „zachód” nie moŜe nam dyktować, w którym miejscu 
utworzyć korytarze ekologiczne. Gmina jest piękna i atrakcyjna, do której ludzie 
chętnie przybywają, najlepszym dowodem na to jest wzrost ceny działek. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe zna temat, radni są za 
podjęciem uchwały, ale chciałby na komisji popracować nad projektem.  
 Wójt Mariusz Poznański zapytał Kierownika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i 
Komunalnej Piotra Spychałę czy miał moŜliwość zapoznania się z treścią projektu. 
 Pan Piotr Spychała odpowiedział, Ŝe zapoznał się z projektem, skuteczność  
zapisów tego typu uchwały jak dotychczasowa praktyka pokazała są niewielkie. 
Uchwała nie jest formą prawa miejscowego, która miałaby wpływ na wydawanie 
decyzji o warunkach zabudowy. Zapisy w/w uchwały są wytycznymi do 
planistycznych opracowań, które naleŜy brać pod uwagę przy tworzeniu planu 
miejscowego dla tego terenu. W postępowaniu administracyjnym uchwała nie ma 
Ŝadnego znaczenia. Zwrócił uwagę, Ŝe część działek objęta ochroną w planie 
miejscowym jest przeznaczona pod zabudowę. 
 Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe przygotowując projekt uchwały 
konsultowano się z inwestorem w Trzaskowie i teren, na którym ma powstać pole 
golfowe jest wyłączone z obszaru chronionego. Projekt uchwały powstał na skutek 
głosów mieszkańców całej gminy. Podjęcie uchwały będzie pierwszym krokiem w 
ochronie obszarów. 
  Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę, Ŝe w obszarze ochronnym znalazły 
się działki rolnicze, właściciele czekają na przekwalifikowanie. 
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 W związku z wątpliwościami radny Piotr Picyk zaproponował autopoprawkę: w 
§ 3 pierwsze zdaniem oznaczyć ust. 1 oraz wprowadzić ust. 2: „ Zakazy, o których 
mowa w ust. 1 nie dotyczą terenów przeznaczonych w obowiązujących 
miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego pod zabudowę 
mieszkaniową lub działalność gospodarczą.” 
 Radny Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe u Prezydenta czeka na 
podpisanie ustawa o ochronie przyrody, która kompetencje zmiany obszaru 
chronionego daje tylko Wojewodzie. Zgodnie z obowiązującą na dzień dzisiejszy w/w 
ustawą takie kompetencje ma Wojewoda i Rada Gminy.  
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę, Ŝe w obszarze ochronnym znalazły się 
działki, które gmina planuje przeznaczyć pod budowę cmentarza. Podkreślił, Ŝe 
wprowadzanie korytarzy ekologicznych, na terenach, które w planach miejscowych 
juŜ są zainwestowane będzie rodziło skutki finansowe, obszar ochronny nie moŜe 
obejmować aktualnie obowiązującego planu w zakresie jego zainwestowania.  
 W związku z powyŜszym radny Piotr Picyk zgłosił drugą autopoprawkę: w § 3 
wprowadzić ust. 3: „Dopuszcza się lokalizację cmentarza na połowie obszaru działki 
o numerze ewidencyjnym  313/17.” 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt 
uchwały wraz ze zgłoszonymi przez radnego Piotra Picyka dwoma autopoprawkami. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została 
podjęta 13 głosami, przy 2 przeciw i 2 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała  w sprawie wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu na terenie 
sołectw Kicin i Kliny. 
 Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe cel podjęcia uchwały jest taki sam 
jak uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru chronionego krajobrazu we wsi 
Trzaskowo. 

Pan Piotr Spychała poinformował, Ŝe w Klinach część obszaru chronionego 
jest objęta planem miejscowym. 

Sołtys sołectwa Kliny Andrzej Kosmowski zauwaŜył, Ŝe teren ochronny 
wprowadza się przy drodze, natomiast w głębi lasu pobudowane są domy. 
Wielokrotnie składał wnioski do studium o przekwalifikowanie działek, które nie 
zostały uwzględnione, a gospodarowanie w sąsiedztwie domków jednorodzinnych 
jest utrudnione. 

Radny Andrzej Rajewicz zgłosił wniosek o przeniesienie projektu na następną 
sesję i skierowanie go na poszczególne komisje. 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego 
Andrzeja Rajewicza. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. 
Wniosek został odrzucony 8 głosami, przy 7 za. 

Radny Piotr Picyk poinformował, Ŝe w projekcie studium tereny objęte 
ochroną są wyłączone z zabudowy.  

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe radni poprzednich kadencji nie mieli tyle 
rozwagi co radni obecnej kadencji i wręcz zmuszali Wójta do zabudowy i 
uchwalania planów w tych obszarach. Doszło do zabudowy na skraju Puszczy 
Zielonki, gdyŜ prywatni właściciele kupili działki od rolników. Przyznał, Ŝe gmina 
przeinwestowała w mieszkalnictwo, nie moŜe nadąŜyć z infrastrukturą techniczną i 
społeczną. Obecnie studium zostało poddane głębokiej analizie między innymi 
dlatego, Ŝe gmina mocno ogranicza zabudowę. 

Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe Wójt unika odpowiedzialności, 
przedstawione projekty są pierwszymi inicjatywami uchwałodawczymi radnych w 
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tym zakresie. Dotychczas wszystkie tego typu uchwały były przygotowane przez 
Wójta, który prosił zawsze radę o podjęcie.   

Wójt Mariusz Poznański odpowiadając radnemu zwrócił uwagę, Ŝe za 
uchwalanie planu odpowiedzialna jest Rada Gminy, a nie Wójt. Powiedział, Ŝe radny 
inspirował działania Wójta wymuszając uchwalanie planów. Wystarczy sprawdzić 
protokoły sesji, aby dowiedzieć się za kim lobbował radny -  za rolnikiem z Kicina, aby 
podzielić mu grunty. 

Zdaniem radnego Leszka Lesiczki zabudowa posunęła się za daleko w las. 
Doszło obecnie do trudnej sytuacji, jeśli kiedyś nic nie zrobiono w zakresie ochrony 
terenów to teraz naleŜy podjąć właściwe działania, ale biorąc pod uwagę wszystkie 
głosy. 

Wójt Mariusz Poznański przypomniał, Ŝe obowiązuje zarządzenie Wojewody, 
które uznaje Park Krajobrazowy Puszcza Zielonka jako obszar zamknięty, a gmina ma 
wprowadzoną otulinę wokół Puszczy Zielonki. Przeprosił wszystkich zgromadzonych, 
gdyŜ musiał opuścić sesję z powodu pilnego wyjazdu.    

Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do radnych o 
przedstawienie treści autopoprawki do projektu w/w uchwały. 

Radny Piotr Picyk zgłosił autopoprawkę: 
− w § 3 wprowadzić ustęp 1 o treści: „Na Obszarze wprowadza się następujące 

zakazy:”, 
− w § 3 wprowadzić ustęp 2 o treści: „Zakazy, o których mowa w ust. 1 nie dotyczą 

terenów przeznaczonych w obowiązujących miejscowych planach 
zagospodarowania przestrzennego pod zabudowę mieszkaniową lub 
ogrodnictwo”. 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. 
Uchwała została podjęta 11 głosami, przy 1 przeciw i 5 wstrzymujących się i stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Ad.7. Uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Schronisko dla 
zwierząt – SCHRONISKO”. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe statut związku został podjęty 
przez Radę Gminy uchwałą w grudnia 2007 r., a następnie został zmieniony uchwałą 
z czerwca 2008 r. Powiedział, Ŝe w przedłoŜonym projekcie uchwały zostały 
uwzględnione uwagi Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji., tj.: określenie 
„plan finansowy” zastąpiono określeniem „budŜet”, sprecyzowano zasady działania 
Komisji Rewizyjnej Związku oraz tryb wyboru przewodniczącego i 
wiceprzewodniczącego zgromadzenia, określenie „skarbnik” zastąpiono określeniem 
„główny księgowy”. Zastępca Wójta podkreślił, Ŝe podjęcie uchwały 
wprowadzającej powyŜsze zmiany jest warunkiem koniecznym do zarejestrowania 
związku. 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt w/w uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych z 14 obecnych na sali. Uchwała została 
podjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Ad.8. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z kąpieliska w Owińskach. 
 Kierownik Centrum Rozwoju Kultury Fizycznej "AKWEN" Marcin Napierała 
powiedział, Ŝe biorąc pod uwagę wnioski Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku 
Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz opinię radców 
prawnych zgłasza następujące zmiany: 
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− w § 1 ust. 4 zapis „Dzieci w wieku do 7 lat mogą przebywać na terenie kąpieliska 
oraz kąpać się wyłącznie pod opieką osób dorosłych” zastąpić zapisem „Dzieci 
w wieku do 7 lat mogą przebywać na terenie kąpieliska oraz kąpać się wyłącznie 
pod opieką osób pełnoletnich” - dodał, Ŝe jest to zapis wprost z rozporządzenia, 

− w § 1 ust. 5 zapis „Zabrania się wstępu i przebywania na terenie kąpieliska 
osobom, których stan wskazuje na spoŜycie alkoholu” zastąpić zapisem „Zabrania 
się wstępu i przebywania na terenie kąpieliska osobom po spoŜyciu alkoholu lub 
zaŜyciu środków odurzających”, 

− w § 1 ust. 14 zapis „Wprowadzanie psów na teren kąpieliska jest zabronione” 
zastąpić zapisem „Wprowadzanie zwierząt na teren kąpieliska jest zabronione”, 

− w § 1 ust. 15 zapis „Osoby naruszające porządek publiczny lub przepisy 
niniejszego regulaminu usuwane będą z terenu kąpieliska niezaleŜnie od 
ewentualnego skierowania sprawy na drogę postępowania o wykroczeniach” 
zastąpić zapisem „Osoby naruszające porządek publiczny lub przepisy niniejszego 
regulaminu usuwane będą z terenu kąpieliska niezaleŜnie od ewentualnego 
skierowania sprawy na drogę postępowania karnego”, 

− w § 1 ust. 16 zapis „Osoby korzystające ze sprzętu wodnego lub urządzeń 
kąpieliska ponoszą pełną odpowiedzialność materialną za wyrządzone szkody” 
zastąpić zapisem „Osoby korzystające z pływającego sprzętu wodnego 
zobowiązane są do przestrzegania regulaminu korzystania z tego sprzętu i 
ponoszą pełną odpowiedzialność materialną za wyrządzone przy ich uŜyciu 
szkody” – dodał, Ŝe jest to sugestia Wójta Mariusza Poznańskiego zgłoszona na 
zebraniu kierowników, zgodna z zapisami Kodeksu Cywilnego, 

− w § 1 ust. 17 zapis „Za przedmioty wartościowe kierownictwo kąpieliska nie ponosi 
odpowiedzialności” zastąpić zapisem „Za przedmioty wnoszone przez osoby 
korzystające z kąpieliska na jego teren, kierownictwo kąpieliska nie ponosi 
odpowiedzialności”. 

Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy oprócz zmian wniesionych 
autopoprawką radni mają jeszcze jakieś uwagi do treści uchwały. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zasugerował następujące zmiany: 
− w § 1 ust. 7 zapis „brodzik dla małych dzieci o głębokości 0,4 m, oddzielony 

bojami i ogrodzeniem sięgającym dna” zastąpić zapisem „brodzik dla małych 
dzieci o głębokości do 0,4 m, oddzielony bojami i ogrodzeniem sięgającym dna”, 

− w § 1 ust. 7 zapis „akwen dla osób nieumiejących  pływać o głębokości 1,2 m 
oznaczony pływakiem koloru Ŝółtego” zastąpić zapisem „akwen dla osób 
nieumiejących  pływać o głębokości do 1,2 m oznaczony pływakiem koloru 
Ŝółtego”, 

− w § 1 ust. 7 zapis „akwen dla osób umiejących pływać o głębokości do 4 m 
oznaczony pływakiem koloru czerwonego” zastąpić zapisem „akwen dla osób 
umiejących pływać o głębokości powyŜej 1,2 m oznaczony pływakiem koloru 
czerwonego”,  

− w § 1 ust. 1 wprowadzić zapis „Po godzinie 1800 obowiązuje całkowity zakaz 
kąpieli”. 
 Dodał, Ŝe jeŜeli dojdzie do wypadku na terenie kąpieliska po godzinach 

strzeŜenia to odpowiedzialność ponosi jego właściciel, proponowany zapis 
zabezpiecza gminę przed ewentualnymi konsekwencjami. 

Kierownik Centrum Rozwoju Kultury Fizycznej "AKWEN" Marcin Napierała 
powiedział, Ŝe kąpielisko będzie czynne po godzinie 1800, ale wówczas nie będzie 
strzeŜone przez ratownika.        
 Radna Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe skoro kąpielisko ma być czynne w 
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godzinach wieczornych to w jakim celu radni mają wprowadzać do uchwały zapis o 
zakazie kąpieli po godzinie 1800. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk stwierdził, Ŝe faktycznie kąpielisko miało 
być czynne do godziny 2200, powiedział, Ŝe wycofuje ostatnią propozycję 
autopoprawki. 

Zdaniem Zastępcy Wójta w projekcie uchwały brakuje zapisów o telefonach 
alarmowych, sprzęcie dopuszczonym do pływania oraz sygnalizacji dźwiękowej. 

Kierownik Centrum Rozwoju Kultury Fizycznej "AKWEN" Marcin Napierała 
zaproponował kolejne zmiany: 
− w § 1 ust. 17 wprowadzić zapis: „Zabrania się wpływania sprzętem pływającym 

na teren kąpieliska”, 
− w § 1 ust. 20 wprowadzić zapis informujący o numerach telefonów alarmowych.  

W związku z powyŜszymi zmianami dotychczasowy ust. 17 i ust. 18 zmieniły 
numerację kolejno na ust. 18 i ust. 19. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk podkreślił, Ŝe podjęcie regulaminu jest 
konieczne do uruchomienia kąpieliska.  

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z autopoprawkami. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na 
sali. Uchwała została podjęta 15 głosami, przy 1 wstrzymującym się i stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała zmieniająca uchwałę 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe autopoprawka dotyczy 
wprowadzenia środków z dotacji celowej z przeznaczeniem na zwrot podatku 
akcyzowego oraz przeniesienia środków między działami z przeznaczeniem na 
poszerzenie ciągu komunikacyjnego wzdłuŜ targowiska w Koziegłowach. 
Poinformowała, Ŝe w związku z wysokim procentem wykonania dochodów, a duŜo 
niŜszym wykonaniem wydatków na koniec roku okazało się, Ŝe zostało sporo 
środków. Po analizie i rozmowach z kierownikami wydziałów zaproponowano realne 
zadania do wykonania, z 9 zadań priorytetowych przyjętych w uchwale budŜetowej 
na ten rok nie zostaną zrealizowane dwa zadania: projekt chodnika na ul. Lipowej w 
Bolechówku oraz projekt ścieŜka rowerowa Bolechowo – Murowana Goślina. 
Skarbnik odczytała objaśnienia do uchwały oraz omówiła wprowadzone zmiany. 
Powiedziała, Ŝe wykonano analizę kosztów uzyskania kredytu w pięciu bankach, na 
jej podstawie moŜna stwierdzić, Ŝe decyzja o zaciągnięciu poŜyczki w grudniu 2008 r. 
była słuszna, w br. zostanie zaciągnięty mniejszy kredyt.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów powiedziała, Ŝe po długiej dyskusji 
i wyjaśnieniach uzyskanych od Skarbnik Radosławy Wiśniewskiej komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt w/w uchwały. Wątpliwości komisji wzbudziło wykonanie 
nawierzchni ul. Klonowej i ul. Akacjowej, gdyŜ są one drogami trzeciej kategorii w 
harmonogramie prac. Dodała, Ŝe Kierownik Wydziału Zarządzania Drogami Alicja 
Wawrzyniak wyjaśniła komisji, Ŝe wspomniane drogi mają przygotowaną 
dokumentację, planowana jest budowa dróg dochodzących do ul. Zdroje, gdyŜ do 
tych posesji podłączone są juŜ wszystkie media. Komisję zaniepokoiło równieŜ 
zabezpieczenie środków na zagospodarowanie terenów przy obiektach 
oświatowych, gdyŜ początkowo komisja przypuszczała, Ŝe środki zostaną 
przeznaczone wyłącznie na budowę boiska przy szkole w Czerwonaku. Po 
wyjaśnieniach okazało się, Ŝe zaplanowano równieŜ budowę boiska w Kicinie i 
Bolechowie wraz z obiektami towarzyszącymi. Powiedziała, Ŝe komisja zwróciła 
uwagę na wzrost wydatków na oświetlenie ulic, 100.000,00 zł zostanie przeznaczone 
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na opłaty związane ze wzrostem cen energii, pozostałe środki na wymianę lamp, w 
związku z tym gmina nie zyska nowego oświetlenia. Komisja wnioskowała, aby część 
środków zabezpieczonych na remont dróg przeznaczyć na bieŜące remonty dróg 
gruntowych, tłuczeń został juŜ zakupiony. Poinformowała, Ŝe zdaniem komisji kwota 
niemal 200.000,00 zł na utworzenie nowych oddziałów przedszkolnych powinna 
zostać wprowadzona przez SAPO podczas uchwalania budŜetu, a nie w ciągu roku, 
gdyŜ wydatki na wyposaŜenie przedszkola moŜna było przewidzieć. Przewodnicząca 
komisji Anna Flaczyńska dodała, Ŝe komisja wnioskowała o zakup radaru w celu 
zwiększenia bezpieczeństwa na ul. Szkolnej i ul. Poznańskiej w Kicinie oraz ul. Lipowej 
w Owińskach i Bolechówku, a takŜe o wsparcie powiatu w opracowaniu 
dokumentacji i budowie chodników przy drogach powiatowych.  

Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i 
Rekreacji pozytywnie zaopiniowała wnioski do budŜetu w kompetencjach komisji. 

Radny Leszek Lesiczka zapytał czy istnieje moŜliwość, aby część środków 
zabezpieczonych na budowę drogi łączącej Kicin z Janikowem przeznaczyć na 
budowę chodnika w Kicinie, gdyŜ jest to droga powiatowa, brak chodnika stanowi 
zagroŜenie.  

Radny Piotr Picyk powiedział, Ŝe z budŜetu gminy przeznaczono 400.000,00 zł 
na dofinansowanie powiatu w zakresie projektu chodnika w Kicinie i budowy zatok w 
Klinach. Procedury są bardzo długie, realizacja projektu trwa ok. roku, moŜna się 
spodziewać, Ŝe w pierwszym kwartale 2010 r. dokumentacja będzie gotowa. W 
związku z tym popiera wniosek Komisji BudŜetu i Finansów o zwiększenie w 
przyszłorocznym budŜecie środków na wsparcie powiatu. 

Radny Jerzy Wolniewicz zapytał czy wprowadzenie środków w kwocie 
200.000,00 zł na wyposaŜenie przedszkola jest związane z tym, Ŝe początkowo Wójt 
planował uruchomienie przedszkola niepublicznego. 

Radna Anna Flaczyńska odpowiedziała, Ŝe przy uchwalaniu budŜetu było 
wiadomo ile jest dzieci w gminie i Ŝe przedszkole nie zostanie oddane w ręce 
prywatne. 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. 
Uchwała została podjęta 16 głosami, przy 1 przeciw i stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu.  
 
Ad.10. Informacja w sprawie szczepień realizowanych przez gminę na podstawie 
Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak 
na lata 2009 - 2013 r. 

Kierownik Sekcji Profilaktyki i Terapii Marlena Łochyńska przypomniała, Ŝe  
szczepienia przeciw wirusowi HPV są realizowane w ramach Gminnego Programu 
Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na lata 2009 - 2013 r.  
Powiedziała, Ŝe zaszczepione zostaną dziewczęta z rocznika 1995 wychodząc 
naprzeciw działaniom rozpoczętym przez Starostwo Powiatowe, które w ubiegłym 
roku rozpoczęło szczepienia właśnie tego rocznika na terenie gminy. Poinformowała, 
Ŝe został ogłoszony otwarty konkurs ofert na wybór realizatora programu 
zdrowotnego w zakresie profilaktyki raka szyjki macicy. Powiedziała, Ŝe wpłynęła 
tylko jedna oferta - Zespół Lekarza Rodzinnego „PRO FAMILIA”, która spełniła 
wymagania formalne. Umowa z przychodnią została juŜ podpisana, szczepienia 
rozpoczęły się w dniu 20 maja br. Poinformowała, Ŝe spotkanie informacyjno - 
edukacyjne dla rodziców dziewcząt zaproszonych na szczepienia przeciwko 
zakaŜeniom wirusem brodawczaka ludzkiego cieszyło się duŜym zainteresowaniem, 
uczestniczyło w nim ponad 60 mieszkańców. 
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Radna Renata Walerych zapytała o rodzaj stosowanej szczepionki. 
Pani Marlena Łochyńska odpowiedziała, Ŝe gmina stosuje szczepionkę 

czterowalentną „Silgard” przeciwko czterem rodzajom wirusa HPV, natomiast powiat 
dwuwalentną. Dodała, Ŝe róŜnica w cenie między szczepionkami jest niewielka, w 
związku z tym zdecydowano się na szczepionkę o szerszym działaniu. 

Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe nie otrzymał pisemnego 
ustosunkowania się Radcy Prawnego do sformułowania: „Fundowanie bezpłatnych 
szczepień uchwalonych przez Radę Gminy w 2009r., dla wybranego rocznika 
dziewcząt, ze środków publicznych pochodzących z budŜetu gminy, jest działaniem 
bezprawnym, przekraczającym posiadane w tym zakresie uprawnienia gminy”, 
zawartego w piśmie z dnia 27 marca 2009 r. - załącznik nr 9 do protokołu. Stwierdził, 
Ŝe szczepienia przeciwko HPV znajdują się w kalendarzu szczepień jako szczepienia 
zalecane. Zdaniem radnego z zapisów załącznika do ustawy o świadczeniach opieki 
zdrowotnej finansowanej ze środków publicznych wynika, Ŝe szczepienia zalecane 
nie mogą być finansowane z budŜetu gminy. Zwrócił się z prośba o opinię prawną w 
tej kwestii. 

Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe gmina realizuje szczepienia na 
podstawie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji 
Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na lata 2009 - 2013 r. Podstawą prawną 
wspomnianej uchwały jest ustawa o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanej 
ze środków publicznych, zgodnie z art. 48 tej ustawy programy zdrowotne mogą być 
finansowane ze środków samorządu. 

Radna Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe w kalendarzu szczepień znajduje się 
wykaz szczepień realizowanych ze środków publicznych zabezpieczonych w 
budŜecie państwa, są to głównie szczepienia obowiązkowe. Szczepienia przeciw 
HPV znajdują się w kalendarzu szczepień jako szczepienia zalecane, które moŜna 
finansować z róŜnych środków. Zwróciła uwagę, Ŝe są one realizowane w ramach 
profilaktyki, która jest zadaniem własnym gminy, w związku z tym nie moŜna w tej 
sytuacji mówić o naruszeniu przepisów.  

Radca Prawny Ewa Gąsiorek stwierdziła, Ŝe nie ma w tej sprawie wątpliwości.  
Radny Andrzej Rajewicz powiedział, Ŝe z informacji jakie posiada wynika, Ŝe 

Ministerstwo Zdrowia popiera szczepienia przeciwko HPV, jednak w chwili obecnej 
ich finansowanie jest zbyt drogie dla państwa, Ministerstwo docenia i gorąco 
popiera samorządy, które finansują wspomniane szczepienia z własnych środków. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała opinię Radcy Prawnego Ewy Gąsiorek 
w sprawie legalności szczepień przeciwko HPV, która stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 

 
Ad.11. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 
wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

Radni nie mieli pytań do informacji o działalności Wójta Gminy Czerwonak 
jako organu wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.12. Wolne głosy i wnioski. 
 Radny Tadeusz Sikoń zrelacjonował spotkanie grupy radnych z władzami 
Gminy Wisznia Mała, a takŜe właścicielem pola golfowego na terenie tamtejszej 
gminy, przedstawił zdjęcia z wyjazdu. Poinformował, Ŝe pole golfowe powstało na 
terenie dawnego poligonu, koszt ukształtowania i zagospodarowania terenu wyniósł 
20 mln zł, budowa budynku klubowego kolejne 20 mln zł.  
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 Radny Andrzej Rajewicz dodał, Ŝe pole golfowe jest deficytowe, inwestor 
czerpie zyski z budowy domów wkomponowanych w teren pola. 
 Radny Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe pole golfowe zrobiło duŜe wraŜenie na 
radnych, zachwyciło architekturą i utrzymaniem zieleni. Wyjaśnił, Ŝe z prowadzonej 
działalności odprowadzane są podatki do gminy, obszar pola golfowego uznano 
jako teren pod działalność turystyczną i rekreacyjną, elementy dziewicze jako tereny 
rolne, natomiast infrastrukturę jako tereny pod działalność gospodarczą.  
 Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, Ŝe wyjazd był bardzo ciekawy, radni 
zapoznali się z obowiązującą etykietą gry w golfa. 
 Radny Andrzej Rajewicz poinformował, Ŝe cena podstawowego karnetu 
wynosi 1.200,00 zł na rok, 200 zł kosztuje członkostwo w klubie, do tego dochodzą 
koszty szkolenia, w związku z tym golf nie jest, aŜ tak elitarnym sportem za jaki jest 
uwaŜany. 

Radny Marek Pietrzyński wyjaśnił, Ŝe po rozmowie z Przewodniczącym Rady 
Zbigniewem Zieliński ustalono, Ŝe uchwała w sprawie powołania doraźnej komisji 
zostanie wprowadzona do porządku sesji czerwcowej. Zaproponował, aby w skład 
komisji weszli radni z czterech klubów radnych, a takŜe Przewodniczący Rady. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe zarzuty Wójta Mariusza Poznańskiego 
kierowane pod jego adresem obraŜają go. W związku z tym radny zwrócił się do 
Komisji Rewizyjnej o wszczęcie postępowania sprawdzającego czy podczas 
przygotowywania i uchwalania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla wsi Kicin były stosowane przez radnego instrumenty nacisku 
wobec Wójta. 
 Sołtys Andrzej Kosmowski zapytał jakie działania gmina podjęła w sprawie 
nieprzejezdnej ul. Leśnej. 
 Radny Marcin Wojtkowiak zwrócił uwagę na pismo Przewodniczącego 
Stowarzyszenia „Ekologiczna Gmina” Tomasz Deskiewicza skierowane do radnych w 
sprawie spalarni, w którym wyjaśnia, Ŝe technologia jaką proponuje Poznań jest 
przestarzała, a spalarnia wybudowana w Wiedniu stanowi wyłącznie muzeum. 
Radny proponuje rozpocząć merytoryczne prace na komisjach rady, Wójt, 
członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki Terenowej i 
Leśnictwa oraz Komisji Ochrony Środowiska, Leśnictwa, Rolnictwa i Gospodarki 
Wodnej powinni wypracować jedno stanowisko. Być moŜe warto zaprosić na 
spotkanie Pana Deskiewicza. Podkreślił, Ŝe Miasto Poznań nie wykazuje chęci 
współpracy z gminą, nie informuje o prowadzonych konsultacjach, wobec tego 
naleŜy podjąć zdecydowane działania w sprawie. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak powiedział, Ŝe przekaŜe Wójtowi 
Mariuszowi Poznańskiego pismo Pana Deskiewicza oraz propozycję dyskusji. 
Odpowiadając na pytanie sołtysa Andrzeja Kosmowskiego o ul. Leśną wyjaśnił, Ŝe 
początkowo zakładano, Ŝe z uwagi na zajęcie drogi publicznej właściciel otrzyma 
wezwanie o usunięcie szkody, jeśli tego nie zrobi wówczas sprawa zostanie 
skierowana do sądu, który moŜe zakwalifikować czyn jako przestępstwo. Zastępca 
Wójta powiedział, Ŝe zastanawiał się czy biorąc pod uwagę kwestię bezpieczeństwa 
zamknięcie drogi ma znaczenie, od leśników uzyskał informację, Ŝe ul. Leśna nie 
została zakwalifikowana jako droga poŜarowa. Dowiedział się, Ŝe przesunięcie drogi 
jest praktycznie niemoŜliwe, gdyŜ uzgodnienia dotyczące wycinki drzew naleŜy 
wyjaśniać na szczeblu ministerialnym. Poinformował, Ŝe gmina oczekuje na 
stanowisko Starostwa, moŜna jednak przypuszczać, Ŝe w przypadku 
nieuregulowanego statusu drogi jedyne co moŜe zrobić Starostwo to postawić znak - 
droga bez przejazdu. Dodał, Ŝe w tym przypadku ścierają się przepisy, ale 
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prawdopodobnie waŜniejsze jest prawo własności. Pod uwagę brana jest równieŜ 
moŜliwość wytyczenia nowej drogi dojazdowej. 
 Radny Czesław Orlik zwrócił uwagę, Ŝe w sprawie spalarni działania rady 
powinny być bardziej zdecydowane, gdyŜ tracimy czas. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał dlaczego w kwestii ul. Leśnej urząd popełnił 
tak karygodne błędy, jeśli jest to droga publiczna to z mocy ustawy powinna przejść 
na własność gminy za odszkodowaniem. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek powiedziała, Ŝe z informacji jakie uzyskała 
wynika, Ŝe ul. Leśna była drogą zwyczajową, gmina chciała ją utwardzić, a było to 
moŜliwe wyłącznie w przypadku dróg kategorii publicznej, w związku z tym podjęto 
odpowiednią uchwałę. Wyjaśniła, Ŝe zgodnie z art. 73 ustawy - Przepisy 
wprowadzające ustawy reformujące administrację publiczną, drogi publiczne o 
nieuregulowanym statusie prawnym stają się własnością gminy, starostwa, 
województwa.  
 Radna Anna Flaczyńska zwróciła uwagę, Ŝe w chwili obecnej nie ma dojazdu 
drogą gminną do miejscowości leŜącej na terenie gminy. 
 Sołtys Andrzej Kosmowski powiedział, Ŝe do Dębogóry moŜna dojechać przez 
Wierzonkę lub drogami leśnymi na terenie gminy. 
 Radca Ewa Gąsiorek stwierdziła, Ŝe najprawdopodobniej wcześniej niŜ 
regulacje dotyczące drogi zostały wydane decyzje o warunkach zabudowy. 
 Sołtys Andrzej Kosmowski podsumowując dyskusję powiedział, Ŝe w sprawie ul. 
Leśnej nic się nie zmieniło. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak powiedział, Ŝe gmina poczyniła 
działania mające na celu ustalenie statusu drogi. 
 Radny Marek Pietrzyński zasygnalizował, Ŝe „smród” z oczyszczalni ścieków w 
ostatnich dniach jest bardzo uciąŜliwy, urząd powinien kontrolować sprawę. 
 
Ad.13. Zamknięcie sesji.   

Wiceprzewodnicząca Rady zamknęła XXXIX sesję Rady Gminy Czerwonak.  
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